
Folketingets Udvalg for Fødevarer, 
Landbrug og Fiskeri
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Sagsnr.: 2006

Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 2. oktober 2009
stillet følgende spørgsmål nr. 504 (Alm. del) som hermed besvares. 

Spørgsmål 504:

”Ministeren bedes oplyse, hvor mange administrative bødeforlæg der i de sidste 4 
kvartaler er udstedt til en fødevarevirksomhed, herunder hvor mange der er indbragt for 
domstolene og udfaldet heraf.”

Svar:

Jeg har forelagt spørgsmålet for Fødevarestyrelsen, som har oplyst følgende:

”Fødevarestyrelsen kan på grundlag af udtræk af registrerede data oplyse, at der i 4. 
kvartal 2008 på fødevareområdet blev meddelt 540 bødeforlæg. I 268 af sager, svarende 
til ca. halvdelen, er forholdet efterfølgende politianmeldt, da bødeforlæget ikke blev 
vedgået. 46 af de politianmeldte sager er for nærværende registreret som afsluttet. I 35 af 
de afsluttede sager svarer udfaldet til bødeforlæget, medens 11 sager er henlagt, fordi 
virksomheden var gået konkurs eller anklagemyndigheden ikke fandt grundlag for at gå 
videre med sagen. Der ses ikke at være sager, hvor retten har givet en bøde, som afviger 
fra indstillingen fra fødevarekontrollen.

For 1. kvartal 2009 er der registreret 326 bødeforlæg med 158 efterfølgende politianmel-
delser. Af disse er 5 sager afsluttet. I 4 af sagerne var resultat svarende til bødeforlæget. 
I den sidste sag blev bøden nedsat fra 40.000 kr. til 20.000 kr. Årsagen til nedsættelsen 
fremgår ikke af domsudskriften, men da dommen er af 9. juni 2009 svarer nedsættelsen 
til den i den mellemliggende periode vedtagne nedsættelse af bøderne til små virksom-
heder med 50%.

I 2. kvartal 2009 er der registreret 319 bødeforlæg med 120 efterfølgende politianmel-
delser. Af disse er 4 sager afsluttet og alle med et resultat svarende til bødeforlæget.
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I 3. kvartal 2009 er der registreret 303 bødeforlæg med 71 efterfølgende politianmel-
delser. Ingen af disse sager er registrerede som afsluttede.

Især for 3. kvartal 2009 men i mindre udstrækning også for 2. kvartal 2009 skal 
bemærkes, at nogle bødeforlæg stadig er åbne, og antal politianmeldelser kan derfor 
blive større end registreret på nuværende tidspunkt. Det skal desuden bemærkes, at antal 
politianmeldelser er opgjort som de sager, hvor der er truffet beslutning om politian-
meldelse.

Faldet i antallet af bødeforlæg fra 4. kvartal 2008 til 1.kvartal 2009 kan henføres til de 
gennemførte justeringer i forhold nul-tolerance planen.” 

Jeg kan i relation til spørgsmålet om de ved dom fastsatte bødestørrelser i øvrigt henvise 
til mit svar på spørgsmål 221 (Alm. del) fra udvalget.

Eva Kjer Hansen
/Thomas Elvensø


